

《亞洲廢除死刑策略研討會》

20230526採訪通知

來自法國的共同反死刑組織(Ensemble Contre la Peine de Mort, ECPM)、和台灣廢除死刑推動聯盟以及亞洲反死刑網絡(Anti-Death Penalty Asia Network, ADPAN)將於2023年5月26日至27日在福華國際文教會館舉辦《亞洲廢除死刑策略研討會》，總計有來自歐洲及亞太地區14個國家超過80人與會。

ECPM作為全球廢除死刑運動的重要領頭羊之一，推廣廢除死刑已超過22年，也是每三年一次的世界反死刑大會的主辦團體，去年(2022)在德國柏林舉行第八屆大會，台灣也參與其中。儘管全球有超過三分之二的國家已在法律或實務上廢除死刑，但亞洲一直以來都是全球死刑執行人數最多的區域，2006年成立的亞洲反死刑網絡則是希望整合及連結區域的運動組織，早日讓亞洲可以成為一個沒有死刑的地方。因此，本會議目標是提供亞洲各國廢死工作者深入交流的機會、探討廢除死刑的策略。

5月26日的《亞洲廢除死刑策略研討會》開幕式，除了主辦單位外，也將邀請行政院羅秉成政務委員、國家人權委員會王榮璋副主委、立法委員邱顯智等貴賓致詞，台灣的死刑冤案平反者蘇建和也以自身經歷鼓舞其他廢死工作者。為期兩天的會議，有來自國家人權機構、NGO代表、法律專家、以及前死囚等各界人士參與，將針對亞洲廢死之路，集思廣益各種挑戰和機會。

時間：5月26日(五)9:00-10:30

地點：福華國際文教會館14樓貴賓廳(台北市大安區新生南路三段30號)

開幕式流程：

09:00-10:15 貴賓致詞

1. Raphael Chenuil Hazan | 共同反死刑組織執行長(Ensemble Contre la Peine de Mort, ECPM)
2. Sara Kowal | 亞洲反死刑網絡召集委員(Anti-Death Penalty Asia Network, ADPAN)
3. 林欣怡 | 台灣廢除死刑推動聯盟執行長
4. 羅秉成 | 行政院政務委員
5. 王榮璋 | 國家人權委員會副主委
6. 馬威杰 Guillermo Martinez | 歐洲經貿辦事處副處長
7. 公孫孟 Jean-François Casabonne-Masonnave | 法國在台協會主任
8. 邱顯智 | 立法委員

10:15-10:30 死刑冤案平反者分享交流

蘇建和 | 死刑冤案平反者



請掃 QR code
觀看開幕式直播。

新聞聯絡人：梁組盈 | 0922-786-890 | tsuying@taedp.org.tw

Opening Ceremony of the Regional Asian Seminar - Abolition of the Death Penalty in Asia: What are the strategies at hand? Press Invitation

Together Against the Death Penalty (ECPM), Taiwan Alliance to End the Death Penalty (TAEDP), and the Anti-Death Penalty Asia Network (ADPAN) will host the "Abolition of the Death Penalty in Asia: What are the strategies at hand?" seminar at the Howard Civil Service International House from May 26th to 27th, 2023. The seminar will gather over 80 participants from 14 countries in Europe and the Asia-Pacific region.

ECPM, as one of the leading global abolitionist organizations, has been promoting the abolition of the death penalty for over 22 years. They are also the organizing body of the World Congress Against the Death Penalty, held every three years, with the 8th congress taking place in Berlin, Germany last year (2022), in which Taiwan also participated. Despite more than two-thirds of countries worldwide having abolished the death penalty in law or practice, Asia has remained the region with the highest number of executions. ADPAN, established in 2006, aims to integrate and connect regional abolitionist organisations to make Asia a deathpenalty free zone. Therefore, this seminar provides a platform for in-depth exchanges among abolitionists from various Asian countries and to explore strategies.

Minister without Portfolio Luo Bing-cheng, Vice Chairperson of the National Human Rights Commission, Taiwan Wang Jung-chang, and legislator Chiu Hsien-Chih, a victim of wrongful conviction in Taiwan, will speak at the Opening Ceremony on May 26th. Su Chien-ho, a victim of wrongful execution in Taiwan, will also share his personal experience to inspire other participants. The two-day seminar will engage national human rights institutions, NGOs, legal experts, and former death row inmates, to discuss the challenges and opportunities on the path to abolition of the death penalty in Asia.

Date: May 26th (Friday) 9:00 - 10:30

Venue: VIP Hall, 14F, Howard International House (No. 30, Section 3, Xincheng South Road, Da'an District, Taipei City)

Opening Ceremony Agenda

09:00-10:15 Speeches by Distinguished Guests

1. Raphael Chenuil Hazan, Executive Director of ECPM
2. Sara Kowal, Convenor of the Executive Committee of ADPAN
3. LIN Hsinyi, Executive Director of TAEDP
4. LO Ping-Cheng, Minister without Portfolio
5. WANG Jung-Chang, Vice Chairperson of the National Human Rights Commission, Taiwan
6. Guillermo Martinez, Deputy Head of Office of European Economic and Trade Office
7. Jean-François Casabonne-Masonnave, Director of French Office in Taipei
8. CHIU Hsien-Chih, Legislator

10:15-10:30 Sharing by a Wrongful Conviction Exoneree

Su Chien-ho, Victims of wrongful conviction and former death row inmate from Taiwan



Scan the QR code to watch
live streaming of the event.

Press Contact: Tsuying Liang | +886922-786-890 | tsuying@taedp.org.tw
Emilie Fournier | +33601785015 | efournier@ecpm.org